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VERSLAG van de vergadering van de statencommissie Bestuur en Middelen d.d. 19 juni 2006 
 
Aanwezig:
Drs. W.J. Bos (PvdA, voorzitter), mr. B. Staal (cvdK), J.G.P. van Bergen (gedeputeerde), A.J. van 
Bokkem (PvdA), mw.ir. S. van Bruggen (PvdA), drs. A.J. Ditewig (VVD), mw.mr. K.J. Fokker  
(PvdA), drs. H.H. Gaaikema (D66), mw. A. Jonkers-Cornelisse (SP), mw. G.B. van Keulen-Saenger 
(D66), H.R.A.L. Klein Kranenburg (CDA), M.F. van Leeuwen (SGP), drs. B. Nugteren (GL), dr. B. 
Levering (PvdA), G.M. Putters (VVD), mw. A.H. Raven (CDA), mr. J.J.J.Streefland (ChristenUnie), 
S.D. Swane (VVD), mw.ir. A.A. Swets (CDA), F.J. Vos (VVD); 
 
Afwezig:
Drs. R.P.F. Bijkerk (GL), M. van de Groep (ChristenUnie), drs. T.G.P.M. Ruijs; 
 
Van ambtelijke zijde aanwezig:
L.C.A.W. Graafhuis (griffier) en mw. G. van Weerd (verslag). 
 

1. Opening 
De voorzitter opent de vergadering met een woord van welkom. In het bijzonder begroet hij de dele-
gatie van raadsfracties van de gemeente Loenen. Daarna worden de berichten van verhindering 
doorgenomen.  
Vervolgens geeft hij het woord aan de heer G. Jellesma, die wil inspreken over de samenwerking in 
de Vechtstreek. Overigens zal de samenwerking in de Vechtstreek onderwerp van bespreking zijn 
tijdens de extra commissievergadering BEM op 30 juni a.s.; de commissie zal daarover tijdig een 
voorstel van G.S. ontvangen.  
 
De heer Jellesma wil graag inspreken omdat hij heeft begrepen dat de brief van de gemeenteraad van 
Loenen aan G.S. en P.S. van Utrecht de nodige vragen opriep. Spreker benadrukt dat de raad een 
oplossing wenst die het meest recht doet aan de kwaliteit van het bestuur van de gemeente Loenen. 
De raad heeft zich op voorhand nog niet voor of  tegen een bepaalde oplossing uitgesproken. Na 10 
jaar herindelingaanloopjes is de raad het beu om met de geëigende instrumenten te werken, temeer 
daar de uitkomsten per provincie wel zeer veel op elkaar lijken. De gemeenteraad van Loenen heeft 
een eigen werkgroep opgericht, nl. “Toekomst Loenen”. Deze werkgroep zal zich o.a. gaan bezinnen 
op het ambitieniveau van de dienstverlening van de gemeente Loenen naar de burgers toe. Daarnaast  
wordt de kwaliteit van de dienstverlening door een extern bureau onderzocht. Opmerkelijk noemt de 
heer Jellesma het dat de raad van Loenen inmiddels vier jaar in het dualistische bestel functioneert 
maar nog steeds het gevoel heeft gepasseerd te worden. De raad van Loenen wil het samenwerkings-
proces in de Vechtstreek zelf gaan begeleiden, hetgeen o.a. tot uitdrukking komt in de oprichting van 
de eerder genoemde werkgroep. Spreker memoreert dat burgemeester Rombouts een warm pleitbe-
zorger is van herindeling. Toch wil de raad een eigen koers varen. Overigens gaat het de gemeente 
Loenen niet slecht; er worden ambitieuze projecten opgepakt zonder dat dit financiële problemen tot 
gevolg heeft.  
De gemeenteraad van Loenen heeft GS verzocht niet over te gaan tot een Arhi-procedure, immers, 
de gemeente Loenen is niet gekend in het desbetreffende verzoek van het college van B&W van Ab-
coude, dat overigens verzuimd heeft de eigen raad in te lichten.  
De indruk wordt gewekt dat de Arhi-procedure volop mogelijkheden biedt om tot verschillende op-
lossingen te komen. Echter, gebleken is dat Arhi-procedures altijd tot één uitkomst leiden. Dat is 
vreemd omdat dit het gesuggereerde open karakter van de procedure geweld aan doet. De raad heeft 
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om een ander proces gevraagd, voorafgaand aan een mogelijke Arhi-procedure. Wellicht is er druk 
vanuit de provincie nodig om tot een versterking van het ambtelijk apparaat en van de samenwer-
kingsorganen te komen. Echter, die druk mag niet automatisch tot één uitkomst leiden. Via G.S., legt 
de raad van Loenen het volgende aan P.S. voor: 
- Houdt rekening met het dualisme. De raad bepaalt het beleid en niet het college van B&W. 
- Geef gelegenheid om de procedure zodanig af te wikkelen, dat ook de raad van Loenen het 

gevoel krijgt serieus genomen te worden.  
- Graag ontvangt de raad een benchmark waaruit blijkt dat heringedeelde gemeenten (na 5 of 

10 jaar) er na de herindeling op bestuurskracht vooruit zijn gegaan.   
 
De voorzitter constateert dat de commissie geen vragen heeft. Inhoudelijke behandeling van dit punt 
zal plaatsvinden op 30 juni a.s. in de commissie BEM. 
 
2. Conceptverslag 22 mei 2006 
Het verslag wordt conform vastgesteld. 
 
Naar aanleiding van het verslag:
Pag. 9, Op verzoek van de heer Nugteren zegt de heer Staal toe dat de commissie BEM binnenkort 

schriftelijke informatie zal ontvangen over de rechtspositieregeling voor P.S.-leden w.o. 
overgangsregeling wachtgeld en kinderopvang. 

 
3. Mededelingen 
De heer Lokker memoreert zijn toezegging dat deze commissie van hem een notitie zou ontvangen  
met daarin een verslag van de gespreksrondes met gemeenten over het versterken van de bestuurs-
kracht alsmede het voorstel terzake van het college van G.S. Het is niet gelukt deze notitie tijdig aan 
te leveren, o.a. omdat de collegevorming in een aantal gemeenten langer heeft geduurd dan werd 
aangenomen. Voorts hadden de colleges de behoefte om over dit thema met hun raden te communi-
ceren. Daarnaast heeft een zorgvuldige afweging in G.S. wat meer tijd gevraagd.  
De commissie zal deze notitie nog deze week ontvangen en een en ander kan inhoudelijk worden 
besproken in de extra vergadering van 30 juni a.s. 
Op verzoek van de heer Swane zegt de voorzitter toe dat ook de inspreker(s) deze notitie zal ontvan-
gen.  
 
4. Rondvraag 
Geen bijzonderheden. 
 
5. Presentatie Organisatie in Ontwikkeling door de heer H. Sietsma 
De heer Ekkers memoreert dat de huidige organisatiestructuur, met een vijftal diensten, in het jaar 
2000 is ingevoerd. In daarop volgende jaren is extra ingezet op het projectmatig werken en op kwali-
teitsverbetering. Spreker verwijst dienaangaande naar de Agenda 2010. Vervolgens werden de 
Kwatta 1 en 2 operaties afgewikkeld die hebben geleid tot een vermindering van de formatie met 70 
fte’s. Vervolgens bleek er behoefte te bestaan aan een onderzoek met het oog op: 
- reductie overhead 
- het uitbesteden van taken  
- sterkere centrale sturing 
- betere samenwerking binnen en buiten de organisatie 
- verbetering klantgerichtheid 
- versterken van het projectmatig werken. 
Adviesbureau PWC heeft al deze elementen onderzocht en heeft zijn bevindingen in een rapportage 
weergegeven. Uit het rapport blijkt dat de provincie Utrecht een redelijk hoge overhead heeft, dat er 
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wel degelijk extra taken kunnen worden uitbesteed, dat het gebiedsgericht werken aanzienlijk beter 
kan worden georganiseerd en dat handhaving en subsidies te versnipperd zijn en zouden moeten 
worden gecentraliseerd. Dit alles moet resulteren in een meer flexibele, klantgerichte organisatie met 
centralisering van stafbureaus en de control-functie. 
Op basis van de bevindingen van PWC, heeft het college van G.S. besloten de organisatiestructuur te 
gaan wijzigen. In grote lijnen komt de organisatiewijziging op het volgende neer: 
* er komt een kleine concerndirectie; 
* 25 eenheden gaan samenwerken op het gebied van beleid, uitvoering en ondersteuning. O.a. 

zullen er accountmanagers moeten worden benoemd.  
Deze organisatiewijziging hangt samen met de noodzakelijk cultuur- en gedragswijziging in de pro-
vinciale organisatie. 
In dit proces komen de functies van alle leidinggevenden te vervallen. In het najaar wordt er een 
aantal kwartiermakers aangesteld. De nieuwe organisatie-eenheden worden ingericht met de nu be-
schikbare personeelsleden. De eenheden moeten in april 2007 operationeel zijn. 
Het college van G.S. zal in september met deze commissie van gedachten wisselen over het proces. 
Ook zal er in samenhang met deze reorganisatie een budgetvoorstel aan de commissie worden voor-
gelegd, aangezien er financiële middelen voor dit proces beschikbaar gesteld moeten worden. Uit-
eindelijk zal deze reorganisatie moeten leiden tot vermindering van kosten.  
 
De voorzitter constateert dat er in deze vergadering voor het eerst gediscussieerd zal worden over de 
komende reorganisatie van de provinciale organisatie. In het najaar zal er een definitief voorstel, 
inclusief budget, worden voorgelegd aan deze commissie waarover een besluit moet worden geno-
men.   
 
De heer Sietsma houdt aan de hand van sheets een presentatie over het thema “Organisatie in Ont-
wikkeling”. De sheets zullen als bijlage bij het verslag worden gevoegd.  
O.a. laat hij het volgende weten: 
- Er is hard gewerkt om de organisatie klaar te maken voor de vraagstukken van vandaag. Om 

die reden is er geïnvesteerd in projectmatig werken. 
- De managers moeten voldoen aan de hedendaagse eisen en om dat te kunnen bereiken is er 

geïnvesteerd in opleidingstrajecten. De 45 managers van de provincie Utrecht zijn inmiddels 
goed geschoold in hun leidinggevende taken.  

- De maatschappij, w.o. de rijksoverheid, stelt steeds hogere eisen. De prestaties van overhe-
den worden in toenemende mate onderling vergeleken en dat betekent dat ook de provincie 
Utrecht “onder de tucht van de kwaliteit” moet doorgaan. 

- Centrale (concern)sturing voor bedrijfsvoering en control is noodzakelijk. 
- Het overheadpercentage van de provincie Utrecht van 48% moet substantieel worden ver-

laagd. Overigens bewegen de overhead ratio’s van alle provincies zich tussen de 40 en de 
50%. 

- Breed is onderzocht welke taken er kunnen worden uitbesteed. Op dit moment wordt de cate-
ring, de beveiliging en de schoonmaak geheel of gedeeltelijk uitbesteed. Uit het onderzoek 
komt naar voren dat er bij de ingenieursdienst van WVV en bij bepaalde ICT-taken een vorm 
van uitbesteding mogelijk kan zijn. Dit zal nader worden geanalyseerd. 

- Met de organisatiestructuur wordt het volgende bewerkstelligd: 
* het versterken van de centrale control functie 
* het versterken van de samenwerking in de organisatie 
* het versterken van de omgevingsgerichtheid van de organisatie 
en dit alles vereist een nieuwe hoofdstructuur met 25 flexibele eenheden. In die eenheden is 
een driedeling op het gebied van ondersteuning, uitvoering en beleid noodzakelijk.  
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- Met deze reorganisatie wordt het departementale model doorbroken, hetgeen ook gevolgen 
heeft voor de werkwijze van het college van G.S. Waarschijnlijk zal er meer collectieve stu-
ring door G.S. gaan ontstaan richting directie. 

- Het college van G.S. heeft zich achter het nieuwe organisatiemodel geschaard. 
- Binnenkort zal een eerste formeel overleg met de Ondernemingsraad over de voorgenomen 

organisatiewijziging gaan plaatsvinden. In het najaar zal er terzake een instemmingaanvraag 
aan de OR worden voorgelegd.  

- In september komen de functies van alle leidinggevenden te vervallen en een minder groot 
aantal leidinggevenden zal in de nieuwe functies worden geplaatst. De heer Sietsma heeft ge-
constateerd dat daarvoor onder de managers en de medewerkers een vorm van draagvlak ont-
staat. De nieuwe leidinggevenden worden in oktober en november geplaatst en op 1 april 
2007 zal de organisatie gaan kantelen. De medewerkers zullen vooral als functievolgers wor-
den herplaatst.  

- De totale operatie moet uiteindelijk op budgettair neutrale basis worden uitgevoerd. 
- Met deze reorganisatie is de provincie in staat om in de komende 10 jaar een antwoord te 

geven op de vragen van morgen. 
- Indien de commissie dat wenselijk acht, kan zij een afschrift ontvangen van het PWC-

rapport. 
 
De voorzitter dankt de heer Sietsma voor zijn presentatie en geeft gelegenheid voor het stellen van 
vragen. 
 
Mevrouw Raven verwijst naar de motie die tijdens de Voorjaarsnota is aangenomen; deze motie be-
tekent een steun voor het proces dat nu in gang wordt gezet. Zij constateert dat de planning van het 
proces erg ambitieus is. Zij vraagt in hoeverre er gewerkt wordt aan het creëren van draagvlak voor 
deze reorganisatie. De heer Sietsma is ingegaan op het benoemen van nieuwe leidinggevenden. Zij 
vraagt naar de personele consequenties van deze maatregel c.q. of er gedwongen ontslagen worden 
verwacht. Het CDA is van oordeel dat er wel een organisatie moet blijven staan waarin de medewer-
kers de motivatie behouden om aan de slag te gaan. Overigens kan het CDA zich vinden in de aan-
pak. 
 
De heer Swane heeft waardering voor de wijze waarop de organisatieverandering wordt ingezet. De 
VVD heeft geconstateerd dat de planning geheel voldoet aan de desbetreffende motie van PS. 
Spreker vraagt waarom het uitbesteden van taken tot slechts twee werkvelden wordt beperkt (naast 
de huidige reeds uitbestede taken). De VVD stelt nadere onderbouwing dienaangaande op prijs. De 
VVD meent dat meer uitvoerende taken kunnen worden uitbesteed zodat er meer tijd en aandacht 
overblijft voor de corebusiness van de provincie Utrecht. 
De VVD hecht eraan dat alle ambtenaren in algemene dienst worden aangenomen en niet in een spe-
ciale functie worden geplaatst. De heer Sietsma heeft laten weten dat de provincie Utrecht in relatie 
tot de andere provincies redelijke tot goede prestaties levert. De VVD wil die stelling graag onder-
bouwd zien met een benchmark. 
 
De heer Nugteren laat weten dat de presentatie voldoet aan de verwachtingen van GL voor wat be-
treft de toekomstige provinciale organisatie. Wel vindt hij een nadere verduidelijking omtrent het 
strategische, het integrale en het uitvoerende beleid noodzakelijk, juist omdat er op dat terrein duide-
lijke lijnen liggen naar P.S. en G.S. Op hem kwam dit deel van de presentatie wat versnipperd over. 
Voorts vraagt hij wanneer P.S. opnieuw bij dit proces worden betrokken; daarover werd tijdens de 
presentatie niets gemeld.  
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De heer Gaaikema heeft waardering voor de wijze waarop de motie van P.S. is opgepakt. Het mo-
ment daarvoor is goed gekozen, gelet op de plannen voor de nieuwe huisvesting en de komende 
nieuwe statenperiode. 
Vragen heeft hij wel over de positionering van de 25 eenheden; hoe worden deze eenheden aange-
stuurd en op welke wijze vindt communicatie en coördinatie plaats? 
D66 vindt het belangrijk dat de medewerkers begrijpen waarom deze organisatiewijziging noodzake-
lijk is. Daarover bestaat toch nog wel wat zorg. Het is de vraag of medewerkers, die langdurig ge-
wend zijn aan een bepaalde aansturing, wel met deze geheel nieuwe benadering kunnen omgaan. 
Ook D66 heeft een vraag over de positie van P.S. in dit proces; dat is nu nog niet duidelijk. 
 
De heer Streefland constateert dat gesproken wordt over “muren in de organisatie” en over “kete-
nen” in de structuur. Dat betekent dat er sloopwerk noodzakelijk is. Daarbij zal gruis vrijkomen en 
de vraag doet zich voor in hoeverre dat de beoogde doelen in de weg staat. 
 
De heer Van Leeuwen onderschrijft dat de medewerkers duidelijk moet worden uitgelegd om welke 
reden deze structuurwijziging noodzakelijk is. De vragen van morgen moeten zo helder zijn dat ie-
dereen kan meevoelen dat een veranderingstrategie onontkoombaar is. Committment is in die zin 
van het grootste belang en zijn vraag hoe daaraan gestalte wordt gegeven. Eerder is gebleken dat de 
resultaatgerichtheid van de medewerkers moet worden vergroot. Naast de structuurwijziging, moet 
er ook voldoende oog zijn voor de noodzakelijke cultuuromslag.  
In het jaarverslag wordt ingegaan op reacties van stakeholders en daarin komt naar voren de wens tot 
ontschotting en meer projectmatig werken. Zijn suggestie is om op dit punt een klankbordgroep te 
vormen die meedenkt en reageert op de organisatie en nagaat of de producten tegemoet komen aan 
datgene dat de klanten verwachten van de provincie. 
 
De heer Ekkers laat het volgende weten: 
- Besloten is dat er in het proces onontkoombare besluiten zullen worden genomen vooraf-

gaand aan de nieuwe statenperiode. Of alle nieuwe besluiten tijdig kunnen worden geïmple-
menteerd, zoals werd verzocht in de motie van PS, is nog niet geheel zeker.     

- De huisvesting biedt optimale mogelijkheden om de cultuuromslag in de organisatie te mate-
rialiseren. 

- Hij heeft geconstateerd dat er in de organisatie wel degelijk draagvlak voor de reorganisatie 
aanwezig is. De medewerkers moeten wel meer oog krijgen voor de missie van de provincie. 
Deze missie moet steeds opnieuw worden uitgedragen; deze moet onderdeel zijn van de cul-
tuur. 

 
De heer Sietsma merkt op dat er veel jonge mensen in dienst zijn van de provincie met gevoel voor 
maatschappelijke verantwoordelijkheid. Zij hebben richting en kansen nodig zodat zij zelf kunnen 
ervaren dat hun werk resultaat oplevert. Teveel medewerkers ervaren nu in de organisatie te weinig 
kansen en teveel verkokering, en verlaten om die reden al na enkele jaren de provinciale organisatie.  
Om die reden is ingezet op intensieve trainingen inzake verbindend leiderschap. Het management 
staat volledig achter de komende herstructurering. Ook onder de medewerkers bestaat draagvlak 
voor de maatregelen, hoewel problemen niet kunnen worden uitgesloten zodra functies en posities in 
het geding zijn.  
Mede dankzij de zelfbeheersing van Provinciale Staten, kon het herstructureringsproces goed en in 
alle rust worden voorbereid.  
De provincie Utrecht heeft een Sociaal Statuut waarin gedwongen ontslagen worden uitgesloten. Dit 
statuut heeft een unieke status en komt verder nergens in Nederland voor. Het is de bedoeling me-
dewerkers zoveel mogelijk in een vergelijkbare functie te herplaatsen. De leidinggevenden zullen in 
een leidinggevende positie worden herplaatst of in een andere voor hen geschikte functie.  
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Wanneer er medewerkers zijn, die niet herplaatst kunnen worden, dan kan er een moment gaan ont-
staan waarop toch stappen moeten worden ondernomen.  
De commissie zal alsnog de notitie ontvangen die binnen G.S. is besproken en waarmee G.S. in 
hoofdlijnen heeft ingestemd. In deze notitie wordt ook nadrukkelijk ingegaan op het onderzoek naar 
het uitbesteden van taken. Tevens is uitbesteding onderzocht van de chauffeursdiensten en van de 
drukkerij/grafisch centrum maar, gegeven de huidige situatie, valt in privatisering van die taken geen 
winst te behalen. Wanneer de commissie zich niet kan vinden in de onderbouwing ten aanzien van 
de uitbesteding van taken, dan kan de discussie daarover in september worden hervat.  
Nu reeds worden alle medewerkers van de provincie Utrecht in algemene dienst aangesteld. Dat be-
tekent dat medewerkers op andere passende functies in de organisatie kunnen worden herplaatst.  
De heer Swane heeft gevraagd naar een benchmark. De notitie, die de commissie zal ontvangen, gaat 
in op objectiveerbaar vast te stellen prestaties, b.v. ten aanzien van de administratie, vergunningver-
lening en handhaving, de kwaliteit van de juridische adviezen, de voorbeeldfunctie van Agenda 2010 
in de ruimtelijke ontwikkelingsprojecten in Nederland. 
Vragen zijn gesteld over de 25 eenheden. Spreker stelt nadrukkelijk dat niet de indeling beslissend 
is, maar de boodschap. In het overzicht wordt een zestal uitvoerende eenheden gepositioneerd. Voor 
het eerst wordt sterke nadruk op uitvoering gelegd. Iedere eenheid zal onder een  bepaalde directeur 
gaan ressorteren. De vraag doet zich voor hoe inhoudelijk de directeur zijn eenheden gaat aansturen. 
Spreker geeft aan dat een directeur vakinhoudelijk wellicht geen expert behoeft te zijn. Een directeur 
moet de organisatie managerial gaan aansturen en dient erop toe te zien dat verkokering wordt voor-
komen. 
Spreker licht toe dat het organisatiemodel met de 25 eenheden nog nader moet worden uitgewerkt. 
O.a. wordt daarover informatie opgevraagd bij andere provincies.  
Vragen zijn gesteld over de positie van P.S. in dit proces.  De heer Sietsma laat weten dat P.S, op 
grond van de wet, voor wat betreft interne reorganisaties geen formele bevoegdheden heeft. Deson-
danks zal het proces vanaf september stapswijs aan de commissie worden gepresenteerd, immers, in 
september valt over dit thema het eerste definitieve besluit van G.S. Daarna zal de commissie regel-
matig over de voortgang van het proces worden geïnformeerd.  
De heer Sietsma heeft alle medewerkers tijdens een bijeenkomst in de statenzaal over het komende 
proces geïnformeerd. Hij blijft erbij dat de medewerkers blijk geven van een nieuwsgierige en con-
structieve houding. Duidelijk is dat een organisatie niet met “demand & control” kan worden ge-
bouwd. Binnen de provincie werken 800 professionals en de helft daarvan heeft een academische 
opleiding. De directie heeft de taak om in een goede interactie met de professionals de nieuwe koers 
uit te zetten. Overigens vraagt ook dat proces om goede leidinggevenden. 
In september zal de commissie een budgetvoorstel voor de reorganisatie ontvangen. Overigens is het 
niet de bedoeling om extra geld te onttrekken aan de algemene middelen voor het bouwen van een 
betere organisatie. Het doel moet z.i. zijn om het geld, dat intern kan worden verdiend door kwali-
teitsverbetering, op de juiste plaats te krijgen.  
 
De voorzitter rondt de discussie af en memoreert dat er inhoudelijke discussie over dit onderwerp, 
aan de hand van een voorstel van G.S., zal plaatsvinden in de vergadering van de commissie BEM 
van 2 oktober a.s. 
 
6. Jaarrekening 2005 
Namens de commissie van de Rekening, deelt mevrouw Swets mede dat het proces voor de jaarre-
kening 2005 hetzelfde verlopen is als in voorgaande jaren. Voorgesteld wordt om de jaarrekening 
2005 in de statenvergadering van 3 juli a.s. ook op dezelfde wijze te behandelen als in voorgaande 
jaren. Belangrijk is dat de rechtmatigheidcontrole een positief resultaat heeft opgeleverd. De samen-
werking met de accountant van Deloitte en Touche is heel goed verlopen.  
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Nieuw element is de analyse van de Randstedelijke Rekenkamer. Deze reactie kwam binnen na af-
ronding van het werk van de Commissie van de Rekening, maar in hoofdlijnen komt die reactie 
overeen met het voorstel van de Commissie van de Rekening.  
In de komende statenvergadering zullen de hoofdpunten uit de reactie van de Randstedelijke Reken-
kamer worden belicht.  
Zij verzoekt G.S. de suggesties van de Randstedelijke Rekenkamer aanvullend mee te nemen in een 
nog op te stellen plan van aanpak.  
Vervolgens zal er een brief uitgaan naar de Randstedelijke Rekenkamer om ze te bedanken voor het 
verzette werk. 
 
De voorzitter verwijst terzake naar het advies van de Commissie van de Rekening. Hij vraagt of de 
commissie behoefte heeft aan een aanvullende reactie. 
 
De heer Vos verwijst naar pag. 2 van het statenvoorstel waarin wordt opgemerkt dat de transformatie 
ECC ten laste van het rekeningresultaat  wordt gebracht. Echter, destijds is afgesproken dat deze 
post ten laste van de vacaturegelden zou worden gebracht. In die zin verzoekt hij om een aanpassing. 
Mevrouw Kamp zegt dit toe. 
 
De heer Van Bergen zegt toe dat het college van G.S. alle opmerkingen die over de jaarrekening 
worden gemaakt, dus ook de reactie van de Randstedelijke Rekenkamer, in een uitvoeringstraject 
gaat uitzetten.  
 
Met in achtneming van het voorgaande, besluit de commissie voorliggende jaarrekening voor te leg-
gen aan de Provinciale Staten.  
 
6.a  Programmabegroting 2007 Randstedelijke Rekenkamer 
Mevrouw Swets deelt mede dat deze programmabegroting is besproken in de Programmaraad van de 
Randstedelijke Rekenkamer. Inhoudelijk en financieel is de begroting in lijn met het daar besproke-
ne. De Commissie van de Rekenkamer stelt dan ook voor om geen zienswijze in te dienen. 
Aldus wordt besloten. 
 
7. 4e Wijziging Programmabegroting 
De heer Gaaikema heeft er moeite mee dat steeds opnieuw moet worden gesproken over wijzigingen 
in de programmabegroting. D66 is van oordeel dat de vertaling, zoals is afgesproken in P.S. en in 
deze commissie, één op één in de begroting moet kunnen worden teruggevonden. Te vaak komen er 
elementen voor in de programmabegroting die niet zijn afgesproken óf betrekking hebben op de be-
sluitvorming van G.S. D66 heeft niet de behoefte daarover vragen te gaan stellen. Terzake verwijst 
hij naar pag. 9, besluitvorming van G.S. over recreatie en toerisme. Wanneer dit besluit past binnen 
het mandaat van GS, dan behoeft daarover niet aanvullend besluitvorming plaats te vinden in de 
commissie BEM. Wanneer het college van G.S. dat mandaat niet heeft, dan dient dit aan de hand van 
een voorstel besproken te worden in de commissie IME, maar niet via een technische begrotingswij-
ziging. 
Hij stelt voor deze technische begrotingswijziging niet in deze commissie te bespreken. Hiervoor 
moet een modus worden gevonden, zodanig, dat het college G.S. zijn werk kan blijven doen en met 
in standhouding van het budgetrecht van P.S.  
 
Mevrouw Swets sluit zich aan bij de inhoudelijke procesopmerkingen van D66. Destijds is overwo-
gen om als Commissie van de Rekening over begrotingswijzigingen in overleg te gaan met ambtena-
ren, echter, dat overleg is nooit tot stand gekomen. Zij suggereert invulling aan dat overleg te geven, 
teneinde zinloze discussies in deze commissie te voorkomen.  
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De heer Van Bergen heeft de behoefte om op open en transparante wijze ervoor te zorgen dat de 
boeken kloppen. Iedere begrotingswijziging moet worden gecommuniceerd, hetzij via een statenbe-
sluit, hetzij via een mandaat van G.S. Hij staat erop dat alle begrotingswijzigingen in één notitie aan 
deze commissie worden voorgelegd. 
 
De heer Gaaikema heeft geen bezwaar tegen informatie, echter, het is zinloos om achteraf als com-
missie mandaten van G.S. te bekrachtigen.  
 
De heer Swane wijst erop dat het deze commissie vrij staat om een wijziging in een programmabe-
groting voor kennisgeving aan te nemen. De reactie van gedeputeerde Van Bergen is juist. Voorko-
men moet worden dat het college van G.S. achteraf wordt verweten onvoldoende verantwoording 
over wijzigingen in de begroting te hebben afgelegd.  
Hij meent dat de commissie onderling dient vast te stellen hoe er met begrotingswijzigingen moet 
worden omgegaan.   
 
De voorzitter kan zich voorstellen dat deze commissie een begrotingswijziging als een sterstuk aan 
de Staten presenteert.  
Hij constateert vervolgens dat de commissie instemt met het voorstel van mevrouw Swets. Dat wil 
zeggen dat de Commissie van de Rekening, de heer Van Leeuwen en eventuele andere commissiele-
den, alsmede de desbetreffende ambtenaren, zich over begrotingswijzigingen zullen beraden. Ver-
volgens zal de Commissie van de Rekening een suggestie voor behandeling aan deze commissie 
voorleggen.  
 
8. Aanbieding en behandeling jaarverslag provincie Utrecht 2005 
De heer Swane laat weten dat de VVD kan instemmen met de aanbevelingen van de cvdK in het 
Burgerjaarverslag. Hij vraagt welke maatregelen het college van G.S. heeft genomen om deze aan-
bevelingen ten uitvoer te brengen. Wellicht dat daarover mededeling kan worden gedaan tijdens de 
behandeling van de begroting. In het kader van het aantal vertragingen in afhandeling en termijn-
overschrijding blijkt dat er in 2004 ten opzichte van 2003 een verbetering werd geconstateerd, ech-
ter, de vertragingen en overschrijdingen blijken in 2005 weer toe te nemen. Het is zaak dat dit nauw-
lettend wordt gevolgd. 
 
Mevrouw Jonkers complimenteert de gedeputeerde met de inhoud van dit jaarverslag. Het eerste 
deel, de resultaten, is goed leesbaar, goed opgezet en heel af en toe bijna pijnlijk eerlijk, zoals op 
pag. 21 waar een projectleider vertelt over de slechte interne communicatie binnen dit huis. Bij het 
burgerjaarverslag van de cvdK vallen de conclusie en aanbevelingen op. Zelden is de SP het zo met 
de commissaris eens geweest, als op deze twee pagina’s. De suggestie die zojuist gedaan is door de 
VVD, onderschrijft de SP van harte.  
De oproep om te reageren op het verslag vindt de SP op zijn plaats. Wel vindt de SP de kosten van 
het jaarverslag, nl. € 52.000 met een oplage van 4000 stuks (€ 13 per exemplaar) te hoog. Wat de SP 
betreft ligt er de uitdaging voor volgend jaar een verslag te maken van dezelfde inhoudelijke kwali-
teit, maar dan tegen lagere kosten.  
 
Mevrouw Van Keulen constateert dat velen in dit jaarverslag aangeven te hopen op vermindering 
van de regelgeving; dit blijft dan ook een belangrijk punt van aandacht. Ook D66 vraagt hoe uitvoe-
ring wordt gegeven aan de aanbevelingen van de cvdK; zijn de vorige aanbevelingen uitgevoerd en 
zo ja, hebben die het gewenste resultaat opgeleverd? Hoewel het een goed en informatief jaarverslag 
is, vindt ook D66 de kosten hoog. 
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De heer Nugteren vindt voorliggend jaarverslag toegankelijk en leesbaar hoewel het van hem wel 
wat minder gedetailleerd mag zijn. Op pag. 30 wordt gesproken over de “wnd. voorzitter” van P.S.: 
bedoeld is te zeggen de “vice-voorzitter”.  
 
De heer Streefkerk vindt dit jaarverslag eveneens erg informatief. Er wordt een doorkijkje gegeven 
naar 2010. De vraagt doet zich voor of de nieuwbouw dan al weer verouderd zal zijn. 
 
Ook de heer Van Leeuwen heeft waardering voor dit jaarverslag. Hij vindt het positief dat externen 
gaan reflecteren op de provincie c.q. de sterke en zwakke kanten benoemen. Dit verhoogt de waarde 
van het jaarverslag. Voorts adviseert hij in het verslag een verwijzing op te nemen dat dit jaarverslag 
ook via de Website inzichtelijk is.  
 
Mevrouw Raven sluit zich aan bij de positieve woorden over het jaarverslag. Zij memoreert dat de 
commissie vorig jaar kritisch was over het feit dat PS niet in het jaarverslag werden genoemd. Dat is 
in het jaarverslag 2005 wel het geval, echter, nu komt het college van G.S. in het geheel niet aan 
bod. Ook vindt zij het opmerkelijk dat er op de omslag van het jaarverslag een afbeelding te zien is 
van de dijkgraaf van het HDSR maar niet van de cvdK. 
Zij memoreert dat zij tijdens de behandeling van het jaarverslag 2004 heeft gevraagd inzichtelijk te 
maken hoeveel financiën de provincie ter beschikking stelt van gemeenten. Zij heeft begrepen dat 
die actie reeds in gang is gezet. Wat dat betreft is er dus al een aanbeveling uitgevoerd.  
 
De heer Staal verwijst naar het ontwerp-besluit, laatste aandachtspunt. Hetgeen hier verwoord is, is 
niet juist. Dit moet als volgt worden gewijzigd “De aanbevelingen, als verwoord in het burgerjaar-
verslag van de cvdK, over te nemen.” 
Voorts wijst hij erop dat het aan de Staten is om aan te geven hoe met zijn aanbevelingen moet wor-
den omgegaan, immers, het gaat hier om een jaarverslag van de cvdK aan de Provinciale Staten. Zo 
kunnen PS besluiten GS te verzoeken de aanbevelingen van de cvdK uit te voeren.  
Niet geheel duidelijk is wat de aanbevelingen over 2004 hebben opgeleverd; aan die aanbevelingen 
lag geen G.S.-besluit ten grondslag om een en ander uit te voeren. 
Voorliggend jaarverslag is vier maal goedkoper dan het vorige jaarverslag. De kosten bleven gelijk 
maar nu werden er 4000 exemplaren gedrukt en in het vorige jaar 1000. Dit jaarverslag wordt ge-
bruik als een communicatiemiddel vanuit de provincie naar buiten toe. 
Hij beaamt de opmerking van de heer Nugteren dat de term “waarnemend voorzitter” moet worden 
gewijzigd in “vice-voorzitter”.  
 
Mevrouw Kamp laat weten dat nauwlettend zal worden nagegaan of de drukwerkkosten van het 
jaarverslag verder kunnen worden teruggebracht. Zij is verheugd te horen dat de commissie voorlig-
gend jaarverslag goed leesbaar vindt. Dat is ook met het oog op de communicatie naar externen van 
belang. 
 
Vervolgens constateert de voorzitter dat de commissie besluit het laatste aandachtpunt van het ont-
werp-besluit als volgt aan te vullen: “….over te nemen en GS te verzoeken deze aanbevelingen uit te 
voeren.” 
Voorliggend jaarverslag zal als een sterstuk aan de Staten worden gepresenteerd.  
 
9. PS voorstel Statenwerkplan 2004-2007, jaarschijf 2006-2007 
De voorzitter memoreert dat dit Statenwerkplan reeds door de fractievoorzitters is besproken. Dit 
werkplan zal als een sterstuk aan de Staten worden gepresenteerd. 
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10. Initiatiefvoorstel verordening dwangsom op het niet tijdig nemen van beslissingen (in-
gebracht door de VVD-statenfactie) 

De heer Swane vraagt naar de mening van de commissie over dit voorstel. 
 
De heer Klein Kranenburg laat weten dat het CDA met dit voorstel kan instemmen omdat het voor-
stel elementen bevat die de burger de mogelijkheid bieden meer tot zijn recht te komen. Met dit 
voorstel is het de gewone, individuele burger duidelijk dat hij een klacht kan indienen en een ver-
goeding kan krijgen, wanneer hij niet goed door de provincie wordt bediend. Het CDA wil voorko-
men dat het voorstel wordt uitgelegd als kritiek op de ambtenaren. Het gaat erom dat het bestuur, dat 
wil zeggen PS/GS, kennelijk onvoldoende alert geweest is op tijdige afhandeling van een verzoek 
van een burger. De provincie wil een presterende provincie zijn. Het is goed te laten zien dat die 
prestaties worden waargemaakt. Wel doet zich bij het CDA de vraag voor hoe dit initiatief zich ver-
houdt tot het aangekondigde dereguleringsproces. 
 
Mevrouw Fokker merkt op dat de schriftelijke reacties van de PvdA grotendeels zijn terug te vinden 
in voorliggend voorstel. Ook de PvdA vindt het paradoxaal dat nu wordt voorgesteld regelgeving toe 
te voegen, terwijl de commissie tegelijkertijd een besluit over deregulering neemt. Het is wel zaak 
dat behoedzaam met deze nieuwe verordening wordt omgegaan, omdat de huidige wetgeving de 
afnemers van de provincie vele mogelijkheden biedt om de provincie te laten presteren. Het is zaak 
dat de bestaande mogelijkheden meer worden gestimuleerd. De medewerkers moeten op prestatie 
worden gestuurd, w.o. het halen van termijnen en registratie van stukken. De provincie zou ook ac-
tiever kunnen zijn in het informeren van de afnemers van de provincie. De PvdA plaatst bij de ver-
ordening de volgende kanttekeningen: 
- De burger moet zelf het infinitief nemen om de provincie in gebreke te stellen. Het zou goed 

zijn wanneer de provincie hiervoor een voorgedrukt formulier ontwikkelt. 
- De organisatie werkt hard aan verbetering. Overschrijdingen van termijnen komen ook voort 

uit een coulante en klantvriendelijk houding van ambtenaren, bv. wanneer vragen niet volle-
dig zijn beantwoord en aanvragers alsnog de kans geboden wordt een aanvraag te complete-
ren. Die positieve insteek van ambtenaren moet niet met een negatief geluid richting organi-
satie worden afgestraft.   

- Voor individuele ambtenaren levert deze verordening geen financiële prikkel op, immers, een 
ambtenaar hoeft een boete niet uit eigen zak te betalen. 

- De kans bestaat dat de organisatie de boete tot een bedrijfsrisico gaat rekenen. 
Haar fractie heeft twijfels over de haalbaarheid van de doelstellingen van dit voorstel. Wel vindt de 
PvdA het een goede zaak om met deze verordening het signaal af te geven dat de provincie betrouw-
baar en presterend moet zijn. Om die reden steunt de PvdA dit voorstel.  
 
De heer Nugteren laat weten dat ook GL dit initiatiefvoorstel steunt. Het idee en de uitwerking is 
goed, maar de toelichting had wat beknopter mogen zijn. Hij sluit zich aan bij de opmerking van het 
CDA, nl. dat er geen verkeerde beeldvorming richting ambtenaren mag ontstaan. Dit voorstel moet 
bijdragen aan een juiste beeldvorming, nl. dat het bestuur zijn verantwoordelijkheid neemt.  
GL waardeert de werkwijze rond de tot standkoming van dit initiatiefvoorstel en is benieuwd naar de 
werking van deze nieuwe verordening. 
 
De heer Gaaikema heeft waardering voor dit initiatiefvoorstel van de VVD, echter, D66 kan dit 
voorstel niet steunen. D66 kan zich wel vinden in de doelstelling van de verordening, nl. het bevor-
deren van een klantvriendelijke organisatie, maar D66 is erop tegen om daarvoor een nieuwe regel in 
te stellen, temeer daar er een dereguleringsproces in gang wordt gezet. 
Deze regeling zal de nodige rompslomp opleveren voor bedrijven, zodat er weinig animo zal ont-
staan om van de regeling gebruik te maken. Mogelijk gaan er ongewenste neveneffecten optreden, 
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bv. dat de diensten in hun begroting bedragen gaan opnemen, omdat ze op voorhand verwachten 
termijnen te gaan overschrijden. Ook kunnen bedrijven, burgers en organisaties gaan gokken op het 
verkrijgen van de boete, vooral in een periode dat de provinciale diensten het erg druk hebben. 
Voorts vindt D66 het niet nodig om als provincie vooruit te lopen op regelgeving uit Den Haag die 
per 1 januari 2009 zal ingaan.  
Wel kan D66 zich voorstellen dat er middels een motie wordt besloten dat termijnen goed moeten 
worden geregistreerd en dat G.S. wordt verzocht daarover regelmatig te rapporteren aan P.S. en deze 
commissie. Wanneer er bv. meerdere termijnen worden overschreden, dan is deze commissie heel 
goed bij machte de gedeputeerde de goede kant op te sturen. Z.i. is dat een effectievere werkwijze 
dan nu met deze verordening wordt voorgesteld. 
 
Mevrouw Jonkers laat weten dat de SP voorliggend initiatiefvoorstel van de VVD op hoofdlijnen 
steunt. Wel heeft de SP wat twijfels bij artikel 4, maar daar zal zij later op terugkomen.  
 
De heer Streefland geeft aan dat de schriftelijke vragen van de CU reeds zijn beantwoord. De CU 
beoordeelt dit voorstel als overwegend positief, echter, wel doet zich de vraag voor waarom er nu 
haast geboden is terwijl de regeling later landelijk wordt ingevoerd. De CU is van oordeel dat het 
ondanks het dereguleringsproces mogelijk moet zijn een nieuwe regel in te voeren. Deregulering 
heeft juist betrekking op het feit dat overbodige regels moeten worden afgeschaft. Gelet op de be-
perkte aantallen, vreest de CU niet dat deze regeling met de vergoedingen financieel uit de hand gaat 
lopen 
Op pag. 5 wordt een bedrag van € 1000 genoemd. Hij vraagt of dat juist is. Hij vraagt of er sprake 
kan zijn van stapeling van effecten. De vraag is wat er gaat gebeuren wanneer het college van G.S. 
in gebreke blijft bv. in het vaststellen van de hoogte van de dwangsom; staat daar ook een sanctie 
op? 
 
De heer Van Leeuwen complimenteert de VVD met dit voorstel waarmee de burger en de overheid 
in balans worden gebracht, voor wat betreft rechten en plichten. Gelet op het dereguleringsproces, 
kan hij zich er in vinden dat deze verordening na vijf jaar zou kunnen ophouden te bestaan. Hij be-
schouwt dit voorstel als een bijdrage aan de cultuurverandering in de organisatie waarin dit instru-
ment in relatie tot resultaatverantwoordelijk werken als een prikkel mag worden beschouwd. 
In het voorstel wordt gesproken over “dagen”. Hij verzoekt dit te wijzigen in “werkdagen”.  
Naar voren komt dat de milieubeschikkingen structureel worden overschreden. Dat heeft ook te  
maken met de complexiteit van de beschikking. De provincie moet zorgvuldigheid betrachten en 
moet zich door de verordening niet onder druk laten zetten.  
 
De heer Swane beaamt dat deze verordening niet mag leiden tot het veroordelen van ambtenaren. 
Het gaat juist om de bestuurders en hun verantwoordelijkheden. Het doel van deze regeling moet 
zijn het aantal overschrijdingen tot nul te reduceren. De VVD gaat er niet van uit dat er vooraf in de 
begrotingen budgetten wegens mogelijke dwangsommen zullen worden opgenomen. Hij kan zich 
niet voorstellen dat een bestuurder daartoe zou overgaan. 
Hij kan zich vinden in het voorstel van de PvdA. Een voorgedrukt formulier maakt de regeling toe-
gankelijker. De VVD zal dit punt in de verdere uitwerking meenemen. Hij beaamt dat de toelichting 
op het voorstel inderdaad wat beknopter had kunnen zijn, echter, omdat ook werd gereageerd op 
vragen en opmerkingen van fracties is de toelichting uiteindelijk wat uitgedijd. 
Op het moment dat de VVD de grote lijnen van het initiatiefvoorstel aan de commissie BEM 
presenteerde, was nog niet duidelijk wanneer de behandeling van de nieuwe wet in de Kamer zou 
plaatsvinden. Dit heeft in de tussentijd zijn beslag gekregen. Op zijn beurt stelt hij de vraag waarom 
deze verordening niet zou moeten worden ingevoerd, terwijl er inmiddels een wet in de maak is. 
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Kritische opmerkingen zijn gemaakt over het opstellen van een verordening terwijl tegelijkertijd 
wordt gewerkt aan deregulering. Deregulering kan toch niet betekenen dat er nooit meer iets kan 
worden geregeld. Deregulering heeft tot doel vermindering van achterhaalde, hinderende en overbo-
dige wetgeving. 
D66 stelt voor een motie in te dienen om daarmee vast te leggen dat GS over dergelijke zaken aan 
PS gaan rapporteren. Spreker wijst op het jaarverslag waarin dergelijke gegevens zijn vastgelegd, 
echter, dat heeft niet tot resultaten geleid. Z.i. heeft de commissie bij de behandeling van het jaarver-
slag niet sterk geageerd tegen het feit dat de termijnoverschrijdingen in het jaar 2005 opnieuw zijn 
gestegen.  
De heer Gaaikema meent dat de registratie van termijnen kan worden verbeterd; de vraag doet zich 
voor of de gepresenteerde cijfers wel correct zijn.  
Wanneer de commissie geen punt maakt van overschrijding van termijnen, dan moet dat ook niet op 
een andere manier, via een verordening, worden afgedwongen.  
De heer Swane antwoordt dat de VVD het terugdringen van termijnoverschrijdingen van groot be-
lang acht, gelet op het initiatiefvoorstel dat voor ligt. Geleken is dat moties niet helpen en om die 
reden moet er een verordening worden opgesteld.  
De PvdA en de SGP hebben opmerkingen gemaakt over de overschrijding van termijnen als gevolg 
van de klantvriendelijkheid van ambtenaren, met name door de complexe milieubeschikkingen.  
De heer Swane zet uiteen dat van de provincie verwacht wordt dat zij zich aan termijnen houdt. An-
derzijds wordt van de indieners verwacht dat zij een volledig bezwaar indienen, wanneer daartoe 
duidelijke instructies voorhanden zijn. Bezwaar en beroep zijn serieuze zaken. Dat betekent dat ook 
van de provincie een adequate reactie mag worden verwacht binnen een bepaalde termijn.Hij reali-
seert zich dat er in relatie tot de klantvriendelijkheid van de provincie toch nog wat dilemma’s lig-
gen. Wanneer deze regeling is ingegaan, kan er op individueel niveau wellicht eens een nadeel ont-
staan.  
 
Naar aanleiding van een eerdere vraag van de heer Van Leeuwen, antwoordt de heer Graafhuis dat in 
deze verordening onder artikel 1.b met “dagen” inderdaad “werkdagen” worden bedoeld. 
 
De voorzitter constateert dat de fractie van D66 zich zal beraden over de vraag of voorliggend initia-
tiefvoorstel als een sterstuk aan de Staten kan worden gepresenteerd. Alle overige fracties hebben 
daartegen geen bezwaar.  
 
11. Inspraakverordening provincie Utrecht 2006 
Besloten wordt voorliggend voorstel als een sterstuk aan de Staten te presenteren.  
 
12. Voorstellen voor deregulering en vermindering administratieve lasten 
De voorzitter meldt dat de heer Lokker bij de behandeling van dit agendapunt aanwezig had moeten 
zijn, echter, buiten zijn schuld is dat niet het geval. Dit punt is nl. niet onder zijn portefeuille gea-
gendeerd.  
De voorzitter memoreert dat voorliggende voorstellen door de Commissie Deregulering zijn bespro-
ken. Hij vraagt of de commissie ermee kan instemmen deze voorstellen als een sterstuk aan de Sta-
ten te presenteren. 
 
Mevrouw Jonkers maakt dienaangaande een voorbehoud, omdat zij de voorstellen nog niet met haar 
fractie heeft kunnen bespreken.  
 
De heer Graafhuis verwijst naar het instellingsbesluit Subcommissie Deregulering. Dit stuk behoort 
bij bijlage 3 van stuk BEM 58. Hij vraagt of de commissie ermee kan instemmen ook dit stuk voor 
de volgende statenvergadering te agenderen. 
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Aldus wordt besloten.   
 
TER KENNISNEMING 
14. Hart van de Heuvelrug & interactie bewoners 
 
15. Provinciale reactie op regionaal uitvoeringsprogramma De Vallei 
 
16. Brief gemeenteraad Loenen d.d. 1 juni 2006 betreffende bestuurlijke organisatie 
 
17. Sluiting 
 
Niets meer aan de orde zijnde, sluit de voorzitter de vergadering.  
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